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Saksnummer: 85/2018 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøtet på Kongsberg 2. september ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 86/2018 
Sak: Foreløpig tidsplan    
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Administrasjonen la fram utkast til foreløpig tidsplan for Landsskytterstevnet 2019 i Evje.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Landsskytterstevnet i Evje 2019 skal foregå fra 2. til 9. august. Norges Skytterstyre ga 
føringer til foreløpig tidsplan som vedtas i neste styremøte. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 87/2018 
Sak: Fastsetting av tid og sted for Skyttertinget 2019 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Landsskytterstevnet på Evje starter fredag 2. august. Administrasjonen foreslår å avholde 
Skyttertinget 2019 torsdag 1. august. Skyttertinget blir på Refsnes Hotell eller i Evjemoen 
Leir.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Skyttertinget 2019 avholdes torsdag 1. august med start kl. 9:00. 
2. DFS sentralt dekker to overnattinger for tingdelegatene, og reise etter satser som vedtatt 

av Norges Skytterstyre.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  



Saksnummer: 88/2018 
Sak: Møteplan for Norges Skytterstyre 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

Norges Skytterstyre har normalt 7 faste styremøter og behandler ca. 130 saker gjennom 
året. Administrasjonen foreslår at varamedlemmer kalles inn til februarmøtet. På dette 
møtet blir oppfølging av ledersamlingen hovedsak. Vi legger opp til samme antall styremøter 
som i 2018. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2019: 

1 Søndag-mandag 3. - 4. februar Oslo/Gardermoen, varamedlemmer innkalles 
2 Søndag-mandag 17.- 18. mars Oslo/Gardermoen 
3 Søndag-mandag 28. - 29. april Oslo/Gardermoen 
4 Onsdag 31. juli Evje, Refsnes Hotell 
5 Mandag 16. september Oslo/Skytterkontoret 
6 Søndag-mandag 27.- 28. oktober Oslo/Gardermoen 
7 Fredag-søndag 6.-7. desember Oslo 

Endelig møtested bestemmes ved innkalling. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

Saksnummer: 89/2018 
Sak: Representasjon for Norges Skytterstyre 2019
Kompetanse: Kapittel 1.400 

Følgende representasjon vedtas: 

1. Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene 12.- 13. januar, Gardemoen
Bernt Brovold og Kari Sofie Brøndbo Fiskum 

2. Regionalt seminar og ledersamling 2.- 3. februar, Gardermoen
Hele styret 

3. NM i skifeltskyting 23.-24. mars, Hornindal
Jan Åge Gjerstad 

4. Landsskytterstevnet 2.- 9. august, Evje
Hele styret 

5. Frende Cup avslutning Stang- og felthurtigskyting 3. august
Jens Sverre Knutsen besøker Mykland skytterlag 

6. NM skogsløp med skyting, foreløpig plan 31. juli eller 2. august
Jostein Rubbås Risvik 



7. Frende Cup avslutning, 30. august - 1. september (Vestlandet)  
 Arne Birkeland 
 

8. Nordisk mesterskap i Sverige, 6. – 8. september 
Presidenten, lagleder Jens Sverre Knutsen, representant for DFSU 
 

Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag 
etter kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares 
kostnadsmessig med presidenten.  
 

 

Saksnummer: 90/2018 
Sak: Møteplan DFSU 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Følgende møteplan i 2019 vedtas for DFSU: 

Mandag 25. februar 2019  Skytterkontoret, Oslo  

Mandag 3. juni 2019   Vurderes utfra behov 

Mandag 5. august 2019  Evje, Landsskytterstevnet 

Tirsdag 17. september 2019  Skytterkontoret, Oslo 

Lørdag 16. november 2019  Skytterkontoret, Oslo (ved behov også søndag 17.11). 

Møtene avholdes i første rekke som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting 
vurderes. 
 
 
 
Saksnummer: 91/2018 
Sak: Møteplan Feltutvalget 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Følgende møteplan i 2019 vedtas for Feltutvalget: 

Fredag 1. februar   Gardermoen (i forbindelse med Reg. seminar)  

Fredag 22. mars   Hornindal (i forbindelse med NM skifelt) 

Tirsdag 17. september  Skytterkontoret, Oslo 

Mandag 11. november  Skytterkontoret, Oslo 

Møtene avholdes i første rekke som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting 
vurderes. 

  



Saksnummer: 92/2018 
Sak: Regnskap per 31.08.2018 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram regnskap for private og offentlige midler per 31.08.2018.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 31.08.2018 til etterretning. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 93/2018 
Sak: Høring om endring av våpenforskriften  
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Justis- og beredskapsdepartementet har sendt ut på høring et framlegg til endringer i 
forskrift 25. juni 2009 nr. 904 om skytevåpen, våpendeler og ammunisjon mv. 
(våpenforskrifta). Hensikten med endringsframlegget er å gjennomføre hoveddelen av EU 
sitt endringsdirektiv (EU) 2017 /853 om kontroll med erverv og innehav av skytevåpen 
(endringsdirektivet). 
 
I framlegget er det foreslått å innføre strengere krav til kontroll med deaktiverte skytevåpen, 
medregnet krav til etterkontroll av deaktivering, registreringsplikt og krav til løyve for inn- og 
utførsel av deaktiverte skytevåpen. Etter framlegget er det ikke lagt opp til etterkontroll eller 
etterregistrering av skytevåpen som er lovlig deaktiverte etter tidligere standarder, med 
mindre skytevåpenet legges ut for salg eller føres ut av landet.  
 
Det er videre foreslått å innføre strengere krav til kontroll med våpendeler, medregna krav til 
merking, registrerings- og løyveplikt for våpendeler som i dag heilt eller delvis er unntatt fra 
slike krav. Det er også foreslått å innføre et forbud mot våpenmagasin med større 
patronkapasitet enn 10 for rifler/hagler og 20 for pistol, med unntaksregler for mellom andre 
sportsskyttere, våpensamlere og våpenhandlere. Det er foreslått overgangsregler om at 
ovennevnte regler bare får verknad for våpendeler som er erverva etter ikraftsetting av 
endringsforskrifta. 
 
Til sist er det også foreslått å gjøre endringer i reglene om gebyr, slik at politiet kan kreve 
gebyr for etterkontroll av deaktiverte skytevåpen, samt gebyr for løyve til å kunne erverve 
våpenmagasin med stor patronkapasitet. 
 
Administrasjonens drøfting 
Som innledningen viser til er hensikten med endringsforslaget å gjennomføre hoveddelen av 
EU sitt endringsdirektiv. Dette for å etterfølge frister for gjennomføring av direktivet. Justis- 
og beredskapsdepartementet har starta arbeidet med ny våpenforskrift som vil følge den 
nylig vedtatte våpenloven, men dette er en prosess som vil ta tid.  



 
Så vidt vi kan lese av høringsbrev og endringsforslaget er det bare en endring som har 
konsekvenser for DFS. Det er punktet registrerings- og løyveplikt for våpendeler som i dag 
heilt eller delvis er unntatt fra slike krav. Her vil det bli krav om registrering av sluttstykke.  
 
Administrasjonen mener DFS må komme med innspill om en tilsvarende løsning som for 
rifleløp. Etter forslag fra DFS fikk vi aksept for en enklere løsning med registrering av rifleløp i 
dagens forskrift. Registrering av sluttstykke ikke på langt nær skje i samme utstrekning som 
rifleløp, som skytterne skifter jevnlig. Administrasjonen mener likevel at det er formålstjenlig 
med en registreringsordning framfor en løyveordning for sluttstykke.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer til høringssvar for endring av våpenforskriften.  

Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 94/2018 
Sak: Tiltak fokusområde anlegg 2019-2020  
Kompetanse: Kapittel 1.400/Kapittel 13 

 
Det er i langtidsplan for 2016 – 2020, vedtatt at anlegg skal være satsningsområde i perioden 
2019-2020. Det ligger inne et eget prosjekt i 2019 med kurs for regionale- og samlagenes 
skytebanekontakter. Tilskuddet er med i regjeringens forslag til Statsbudsjett 2019.  
 
I søknad for 2020 vil dette bli fulgt videre opp. Ambisjonen er at det skal gjennomføres 
sikkerhetsinspeksjoner av samtlige skyteanlegg i perioden. 
 
Ved utføring av sikkerhetsinspeksjoner vil det bli foretatt en kvalitetssikring av registrerte 
opplysninger i skytebaneregisteret og supplering av opplysningene i registeret. 
 
Det er under utarbeiding en elektronisk rapporteringsløsning for gjennomførte 
sikkerhetsinspeksjoner. Den skal være klar i desember 2018. I sakens anledning ble det i 
august 2018, sammen med Norges Jeger- og Fiskerforbund (NJFF) og Norges Skytterforbund 
(NSF) gjort en erfaringsutveksling for å finne en enhetlig måte for organisasjonene å 
gjennomføre sikkerhetsinspeksjoner. Det ble i den anledning også avtalt at man utarbeider 
nye oppdaterte maler for baneinstrukser. 
 
Det er planlagt å holde en forberedende samling for regionale skytebanekontakter etter 
nyttår primo 2019. Deretter vil man kalle inn samlagenes skytebanekontakter for å motta 
nødvendig opplæring i mars 2019. Administrasjonen vil følge opp med kompetansebistand, 
planlegging og støtte under gjennomføringen av opplæringen. 
 
 
 



Administrasjonens drøfting 
En forutsetning for målsetningen om gjennomføring av inspeksjoner ligger hovedsakelig i at 
flest mulig skytebanekontakter får opplæring. Det ligger også en utfordring i om alle 
regionale banekontakter makter å følge opp sine underliggende samlag. Det kan godt være 
at gjennomføring av sikkerhetsinspeksjoner tar lenger tid enn to år, men vi håper at 
banekontaktene får gjennomført flest mulig.  
 
Målsetningen er uten tvil ambisiøs, men den er også nødvendig. Skal organisasjonen inneha 
den nødvendige troverdighet som samfunnsaktør, må man iverksette tiltak som sikrer at 
sikkerhetsmessige forhold ivaretas tilfredsstillende. Det er mange skyteanlegg som innehar 
en god sikkerhetsmessig standard, men det finnes nok en del anlegg som ikke i stor nok grad 
er i en stand som samsvarer med sikkerhetsforskriften. Forskrifter om anlegg av, kontroll med 
og godkjennelse av sivile skytebaner av 1. juli 1988. 
 
For å lykkes med målsetningen har det også vært en forutsetning at man kan registrere 
utførte inspeksjoner og behov for tiltak. Det har derfor en tid vært planlagt og arbeidet med 
utvikling av digital rapporteringsløsning. Rapporteringsløsningen vil sikre at man har 
etterprøvbarhet av hva som er utført. Det skal i tillegg kunne genereres rapporter og til en 
viss grad statistikk over hva som er utført, herunder skytterlagenes egenrapportering. 
Utformingen av rapporteringsløsningen er forventet å måtte justeres noe etter at den er tatt 
i bruk, dersom brukserfaring tilsier at det blir nødvendig.   
 
Kontrollene av banene vil ved siden av å følge opp om sikkerhetsforskriften følges, også 
fokusere på om det er samsvar mellom politigodkjent instruks og banenes faktiske bruk. Det 
vil også gi en forsterket bevisstgjøring om skyebanesikkerhet ved å rette fokus på kontroller.   
 
Som del av inspeksjonene planlegges det at skytebanekontaktene kontroller og oppdaterer 
opplysningene som er registrert i skytebaneregisteret. Vi har også etablert et samarbeid med 
Statens Kartverk og Miljødirektoratet om kvalitetssikring av skytebaneregisteret. Kartverket 
tar dette inn som et Geo-Norge tiltak, dvs. at man tar sikte på å registrere både arealplaner 
og støyberegninger i samme system.  
 
Konklusjon: 
Det blir rettet et sterkt fokus på sikkerhet gjennom de planlagte tiltakene. Arbeidet er viktig 
og nødvendig å gjennomføre for å ivareta sikkerheten best mulig. Samtidig vil tilrettelagte 
digitale løsninger sikre organisasjonen bedre oversikt på tilstanden i større grad enn før.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Prioriterte tiltak fokusområde anlegg 2019-2020: 

1. Kurs for regionale- og samlagenes skytebanekontakter. 
2. Gjennomføring av sikkerhetsinspeksjoner i 2019 og 2020. 
3. Oppdatering og komplettering av skytebaneregisteret. 

 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/avdelinger/anlegg/dokumenter/forkrifter_anlegg_1988.pdf
https://www.dfs.no/globalassets/documents/skytterkontoret/avdelinger/anlegg/dokumenter/forkrifter_anlegg_1988.pdf


Saksnummer: 95/2018 
Sak: Regelverk for Norgescupen  
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Til neste års Frendecup opplevde vi for første gang på lenge at det ikke var søkere fra en 
landsdel som var oppsatt med turnus. Østlandet var gjennom styrets vedtak sak 51-2018 
oppsatt med turnus for Frendecupens første runde i 2019. Det kom ikke søkere fra Østlandet 
innen fristens utløp, og heller ikke etter fristforlengelse for landsdelen.   
 
Utlysing av arrangementet skjer iht. pkt. 4.1. i regelverket. I utlysingsbrevet er styrets 
vedtatte turnus oppgitt, men det står også en setning om at andre landsdeler kan søke.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen og norgescupkomiteen mener man bør ta inn i regelverket en fast rutine 
med ny utlysing hvis det ikke er søkere i en landsdel som har turnus. Ny utlysing bør da være 
åpen for hele landet. Selv om det i dag blir tatt med en setning om at andre landsdeler kan 
søke, er det nok ikke så mange som tenker på dette når det er en fastlagt turnus.  
 
Norgescupkomiteen og administrasjonen foreslår en justering av punkt 4.2 i Vedlegg 3 til 
Skytterboka. Det tas inn en setning om ny åpen utlysing. Det foreslås samtidig å stryke siste 
setning i punktet. Det er styret som bestemmer turnus gjennom vedtak om 
hovedbegivenheter, og når man legger til grunn en åpen utlysing hvis det ikke er søknader 
fra en landsdel blir denne setningen lite aktuell.  
 
4.2 Tildeling av stevner: 
Med bakgrunn i innkomne søknader bestemmer Norgescupkomiteen hvilke stevner som skal 
gis status som Norgescupstevner. Dersom det ikke kommer søknader fra en eller flere 
landsdeler innen utlyst søknadsfrist, foretas de en åpen utlysing med ny kort frist. Så langt 
det er mulig skal komitéen gi slik status til stevner i landsdelene som står for tur. Hensyn til 
deltakerne gir imidlertid komiteen fullmakt til å gå utenom landsdelsturnusen.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Endring av regelverket i vedlegg 3 til Skytterboka (gjelder fra 1.1.2019): 
 
4.2 Tildeling av stevner: 
Med bakgrunn i innkomne søknader bestemmer Norgescupkomiteen hvilke stevner som skal 
gis status som Norgescupstevner. Dersom det ikke kommer søknader fra en eller flere 
landsdeler innen utlyst søknadsfrist, foretas de en åpen utlysing med ny kort frist. Så langt 
det er mulig skal komitéen gi slik status til stevner i landsdelene som står for tur.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
  



Saksnummer: 96/2018 
Sak: Regelverk for offisielle landsdelskretsstevner 15 meter 
Kompetanse: Kapittel 12 

 
Skyttertinget 2018 gjorde følgende vedtak:  
 

1. Det innføres offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter fra og med sesongen 
2018/2019.  

2. For Nord-Norge landsdelkrets tillates en deling i tre kretser jfr. dagens praksis.  
3. Det skal benyttes DFS offisielle skyteprogram på 15 meter. Det er fritt opp til 

landsdelskretsene om det skytes finale fortløpende eller om denne avholdes til slutt. 
4. Fra DFS sentralt bestilles medaljer i alle klasser som for mesterskapet i bane- og 

feltskyting. Det benyttes ikke stjerner eller Norges Forsvarsforenings verneidretts- og 
ungdomsmedalje.    

5. Norges Skytterstyre gis i oppdrag å fremme forslag til opplegg for et eventuelt 
Norgesmesterskap på 15 meter. Forslaget skal fremmes for Skyttertinget i 2019. 

 
Vedtakets punkt 3. og 4. krever ytterligere presisering før Skyttertingets vedtak kan 
iverksettes fra 2019. Punkt 5 vil bli drøftet i egen sak senere fra administrasjonen.  
 
Punkt 3 gjelder problemstilling om det skal være et foretrukket skyteprogram, og at alle 
landsdelskretser skal følge det offisielt godkjente finaleprogrammmet. 
 
Punkt 4 gjelder problemstilling om det skal være samme medaljereglement som for 
baneskyting, og om det skal gis en overgangsordning for bruk av egne medaljer som 
landsdelskretsene allerede har kjøpt inn for de tidligere uoffisielle landsdelsmesterskapene.        
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen drøfter her punkt 3 og 4 separat. 
 
Punkt 3 angjeldende skyteprogram 
Administrasjonen mener det på landsdelskretsstevner skal være obligatorisk med 
finaleomgang. Selv om vedtaket i punkt 3 sier noe om finaler, er det viktig å fastslå at dette 
er obligatorisk.  Problemstillingen er at vårt ene godkjente program på 15 meter kun står 
beskrevet med 25 skudd (Skytterboka punkt 11.130 alternativ 2). Administrasjonen mener at 
det på de offisielle landsdelskretsstevner kun skal benyttes vårt utendørsprogram 
(Skytterbokas punkt 11.130 alternativ 1).  
 
Ved å benytte utendørsprogrammet vil stevnene få lik gjennomføring i alle landsdelskretser. 
Administrasjonen er godt kjent med at enkelte baner kan være krevende i forhold til 
stillingsskifte ved bruk av utendørsprogrammet. De aller fleste større anlegg som er aktuelle 
for landsdelskretsstevner vil likevel ikke ha problemer med dette. Det gir også forutsigbarhet 
for skytterne at det er utendørsprogrammet som benyttes på alle offisielle 
landsdelskretsstevner. 
  
Det er viktig å understreke at finaleomgangen kan skytes både fortløpende eller som 
avslutning på stevnet som vedtatt av Skyttertinget i punkt 3.  



 
Punkt 4 angjeldende medaljereglement 
Punkt 4 sier noe om bestilling av medaljer, men er ikke konkret på hvilket medaljereglement 
som gjelder. Administrasjonen mener medaljereglene skal følge de samme regler som i 
baneskyting (Skytterbokas punkt 12.121), men ved at det ikke skal utdeles stjerner kan man 
vinne mesterskapsmedaljen på 15 meter flere ganger. Medaljen som skal benyttes er den 
samme som benyttes for landsdelskretsstevner i baneskyting.  
 
Flere landsdelskretser har kjøpt inn medaljer til flere års forbruk for de til nå uoffisielle 
landsdelskretsstevner. Administrasjonen mener at de i en overgangsordning skal få benytte 
disse, eksempelvis maksimalt 3 år. Noen skyttere i disse landsdelskretser kan sikkert føle at 
det ikke bør gjøres fordi det nå har blitt offisielle mesterskap. Samtidig er dette et 
kostnadsspørsmål for landsdelskretsene. Det må allikevel forutsettes at antall medaljer 
følger de offisielle medaljereglene for landsdelskretsstevnet.    
 
Fra DFS sentralt er det ikke satt opp noen faste trofe til landsdelskretsmesterskapet for øvrig,     
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
 

1. På de offisielle landsdelskretsstevner på 15 meter skal Skytterbokas skyteprogram 
alternativ 1 (Tabell 11.130) benyttes for alle klasser. 

 
2. Medaljereglene for klasse 3-5 på 15 meter skal følge regelverket for baneskyting 

(Punkt 12.121). Ved at det ikke utdeles stjerner kan medaljer på 15 meter vinnes flere 
ganger. Medaljen er av samme utforming som i baneskyting. For veteranklassene og 
klasse 2 gjelder regelverkets punkt 12.123, mens for øvrige klasser gjelder 
regelverkets punkt 12.124.    

 
3. Som en overgangsordning fram til og med 2021, kan landsdelskretsene benytte 

allerede innkjøpte medaljer som tidligere er benyttet på de uoffisielle 
landsdelskretsstevner. Det skal likevel benyttes samme medaljereglement som i 
dette vedtaks punkt 2.  

 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 97/2018 
Sak: Revisjon av Skytterboka kapittel 8 
Kompetanse: Kapittel 8 

 
Flere av kapitlene i Skytterboka er ikke revidert på mange år. Kapitlene inneholder derfor en 
del informasjon og regler som ikke lenger er like relevant. Målet med revisjonen er å gjøre 
innholdet mer tidsriktig og systematisk. I tillegg bør en slik revisjon benyttes til å justere 
regelverket på de punkter det er hensiktsmessig.   
 
Administrasjonen la fram forslag til justeringer av kapittel 8 for drøfting i Norges Skytterstyre 



 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for det videre arbeidet med revidering 
av kapittel 8 i Skytterboka. Regelverket tas opp endelig drøfting i neste styremøte, slik at det 
gjøres gjeldende fra 2019.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 98/2018 
Sak: Ordningen med ordinært banebidrag 
Kompetanse: Kapittel 1.400/Kapittel 13 

 
I henhold til Lov om statsbidrag til anlegg m.v. av skytebaner av 5. april 1974 kan det ytes 
bidrag til «kjøp eller leie av grunn til skytebane og til anlegg og ombygging av slik bane» med 
inntil halvparten av kostnadene. Nærmere regler er gitt i forskrift av samme dato.  Såvel 
loven som forskriften er inntatt i Skytterboka kap. 13 sammen med nærmere retningslinjer 
for søknadsprosessen.  
 
I mange år ble det gitt såkalt ordinært banebidrag – dvs. bidrag til bygging/ombygging av 
baner – med inntil kr 200.000,- til nybygg og inntil kr 50.000 til rehabilitering. Beløpene ble 
imidlertid ikke indeksregulert i takt med økende byggekostnader. Fra å være en ordning som 
har finansiert en betydelig andel av kostnadene til nye skytebaner ble ordningen etter hvert 
et supplement til spillemiddelutbetalingene. Spillemiddelutbetalingene har i større grad blitt 
tilpasset reelle kostnader og har således vært en langt viktigere finansieringskilde.  
 
Samtidig har det av budsjettmessige grunner de senere år ikke vært mulig å opprettholde 
ordningen med ordinært banebidrag.  I sak 3/2012 vedtok Norges skytterstyre således 
midlertidig stand i tildeling av ordinære bidrag.  Det het i saksfremstillingen:  
 
DFS har betydelige forpliktelser for utbetaling av tildelte ordinære banebidrag på baner som 
har fått tilsagn om midler og er ferdigstilte. Som følge av den vanskelige økonomiske 
situasjonen til DFS ble budsjett for ordinære banebidrag 2012 betydelig redusert, noe som 
gjør at det går flere år før vi kommer à jour med utbetaling av tildelte ordinære 
banebidrag. For å sikre at organisasjonen skal klare å oppfylle sine allerede inngåtte 
forpliktelser synes det nødvendig med en midlertidig stans i tildeling av ordinære 
banebidrag.  
 
Tilsvarende har den budsjettmessige situasjonen medført at det i samme periode heller ikke 
har vært gitt bidrag til leie av grunn. Skytterkontoret har med Skytterstyrets tilslutning i 
stedet valgt å prioritere midlene slik at disse er gått til kjøp av grunn, enten i forbindelse med 
gjennomførte ekspropriasjonssaker eller i saker der det er oppnådd frivillige avtaler med 
grunneiere om kjøp av grunn.   
  
 
 



Administrasjonens drøfting  
Det er ikke utsikter til at det i overskuelig fremtidig vil være rom for å gjeninnføre ordningen 
med ordinært banebidrag eller ordningen med å gi støtte til skytterlagenes leie av grunn.   
 
Kapitel 13 i Skytterboka gir følgelig et inntrykk av at det eksisterer støtteordninger som det i 
realiteten ikke er virksomme.  Ettersom ordningen med banebidrag er lovfestet, vil en varig 
fjerning av ordningen med ordinært banebidrag eller ordningen med bidrag til leie av grunn 
kreve lovendring. Dette er et spørsmål som i så fall må tas opp med departementet. Samtidig 
ser vi ikke bort fra at det vil kunne være mulig på sikt å få bevilget prosjektmidler til 
banebidrag. 
 
I mellomtiden bør teksten i Skytterboka endres slik at det fremgår at ordningen med 
ordinært banebidrag/tilskudd til leie av grunn er satt ut av kraft inntil videre.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
På grunn av den økonomiske situasjonen blir ordningen med ordinært banebidrag samt 
tilskudd til leie av grunn satt ut av kraft inntil videre. Kjøp av grunn ved ekspropriasjon eller 
frivillige ordninger med grunneier vil fortsatt prioriteres. Norges Skytterstyre ber 
administrasjonen om å legge frem forslag til endringer i Skytterboka kapitel 13 i samsvar 
med dette.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
Saksnummer: 99/2018 
Sak: Bidragsordninger i DFS 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
De gjeldende bidragsordninger for DFS skal revideres for 2019. Administrasjonen foreslår 
samme ordninger som i 2018, med unntak av at ekstra tiltak med økt tilskudd til skyteskoler 
utgår. Det ekstra tilskuddet på kr. 4.000 til skytterlag som ikke har hatt skyteskole siden 2012 
finansieres med Landslotteriet, og det ser ut til at mesteparten vil brukes. Det samme gjelder 
ekstra tilskudd på kr. 4.000 til samlag. 
 
Administrasjonen foreslår å øke støtten til samlag som gjennomfører skyteskoler for 
skytterlag fra 1.000 til 2.000 kroner (skytterlaget får fortsatt 2.500). Dette for å hjelpe 
skytterlag å komme i gang med DFS-aktivitet.  
 
Vi tar også med skytebanekontakter under ordningen for reisestøtte. Reisestøtten dekkes 
etter Statens rimeligste reisemåte eller kr. 2,- per km.  
 
  



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre godkjenner følgende bidragssatser for kurs og samlinger i 2019 
(ekstraordinære bidrag kommer i tillegg): 
 
Samlag: 

Kurs Pr kurs Pr deltaker Maks per år Maks per år 
Ungdomsskyttere 3.000 250 10.000  

 
 
 
 
 

30.000 

1. års senior/nybegynner (senior) 3.000 250 10.000 
Instruktører (minikurs/-samlinger) 3.000 500 15.000 
Ungdomsledere  3.000 500 15.000 
Adm. og drift av skytterlag 3.000 - - 
Aktivitetskurs  3.000 - - 

Kurs 1/1a (godkjent av DFS)  10.000 500 25.000 
 

Skyteskole (arrangeres av samlaget for skytterlag) 2.000 0  
Feltskytingsbidrag – samlagsnivå eller høyere. 
 

1.500 - - - 

Stang og felthurtig på samlag- og 
landsdelskretsstevner. 

1.500  NB! Beløpet halveres om kun 
én av øvelsene arrangeres. 

1.500 

Reisestøtte til samlagsinstruktør, utdannings-, IT-, 
skifelt-, og skytebanekontakt. 

Inntil 3000 kr pr. år. pr. kontakt 
(støtte etter statens rimeligste reisemåte eller kr. 2,- km) 

 
Skytterlag: 

Kurs/aktivitet Pr kurs/samling/aktivitet Maks per år 
Skyteskole 2.500  

 
5.500 

 

Temadag – bane, 15 m, skogsløp, skifelt, kne, stå, puss 
og stell, grovfelt og jegere. 

500 

Temadag – for foresatte, grovfelt og finfelt 1.000 
Skyting i skolen 1-3 dager: 3.000 kr 

4-9 dager: 4.000 kr 
10 dager eller mer: 6.000 kr 

6.000 

Bidrag til innovativt prosjekt  
(total pott på 30.000 kr som fordeles av DFSU) 

 10.000 

NM skifelt Normalprogram og sprint: 20.000 - 
NM skogsløp Arrangeres under LS: 20.000 

Sprint og stafett (samlet): 10.000 
- 

Landsdelskretsstevner skifelt og skogsløp hver for seg 2.500 - 
Samlagsstevner skifelt og skogsløp hver for seg 1.500 - 
Åpent skifelt-/skogsløpstevne  1.500 - 
Aktivitetskonkurranse skifelt og skogsløp  1. plass 8.000 

2. plass 3.500 
3. plass 3.500 

Resterende lag deler en pott på 
50.000 kr.  

2 x uttrekkspremie på 5.000. 

 

Frifond Se egne retningslinjer på www.dfs.no/frifond.  
 
2. Kr. 4.000 ekstra til skytterlag som ikke har arrangert skyteskole siden 2012 videreføres 
inntil midlene fra Landslotteriet 2018 er brukt opp.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 

http://www.dfs.no/frifond


Saksnummer: 100/2018 
Sak: Forslag til budsjett 2019 for DFS 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til budsjett for DFS i 2019. 
I regjeringens forslag til statsbudsjett for 2019 er Det frivillige Skyttervesen tilgodesett med 
et tilskudd på kr. 30.967.000 over Forsvarsbudsjettet, som er en økning på ca. 600.000 
kroner sammenliknet med tilskuddet for 2018. 
 
Forsvarsdepartementet (FD) har opplyst at forslaget innebærer følgende fordeling på 
driftsmidler og prosjektmidler: 

 Søknad Bevilget 
Driftsmidler 20 410 000 18 025 000 
Prosjektmidler 12 960 000 12 942 000 
Sum 33 370 000 30 967 000  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett for DFS for 2019 til etterretning.  
Resultatet av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag for DFS 
for 2019 som blir lagt fram til Norges Skytterstyre sitt møte i desember 2018. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 101/2018 
Sak: Personalhåndbok for Skytterkontoret 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til Personalhåndbok for Skytterkontoret. Tidligere har 
Skytterkontoret brukt Statens Personalhåndbok som er veldig omfattende, og legger opp til 
at arbeidsgiver skal gjøre nærmere avtaler om ordninger med arbeidstakerne.  
 
I personalhåndboka for Skytterkontoret har vi vektlagt tema som både er nyttige og 
nødvendige i det daglige. Det er vektlagt at den skal være kortfattet og lett å finne fram i. 
Personalhåndboka er utarbeidet i samarbeid med personalet og personalforeningen på 
Skytterkontoret. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 

1. Norges Skytterstyre godkjenner Personalhåndbok for Skytterkontoret.  
2. Administrasjonen får fullmakt til å gjøre mindre vesentlige endringer i personalhåndboka. 
3. Norges Skytterstyre forutsetter at utvidet fleksitid ikke går utover fleksibilitet og 

tilgjengelighet innenfor gitte rammer.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 



 
Saksnummer: 102/2018 
Sak: Revisjon av tildelingskrav for Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre vedtok i 2012 et tildelingsnotat som skisserte noen vesentlige krav til de 
som søker Landsskytterstevnet. Dette notatet er senere oppdatert, og administrasjonen 
finner det nødvendig på nytt å foreta en gjennomgang av de overordnede krav som stilles fra 
sentralt nivå til de som søker LS. Dels skyldes det at noen av de føringer som vi stilte som 
krav til arrangøren om har falt bort, men det er også er også enkelte forhold som 
administrasjonen mener må tydeliggjøres som krav/forpliktelse ved tildeling av LS.    
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gjennomgikk administrasjonens oppdaterte notat om tildelingskrav for 
framtidige søkere til Landsskytterstevnet. Det ble gitt føringer til administrasjonen for videre 
bearbeidelse av notatet fram til neste styremøte.       
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 103/2018 
Sak: Prøveordning med HK 416 i hurtigskytingene 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Skytterstyret nedsatte høsten 2017 en prosjektgruppe som skulle vurdere dagens hurtigøvelser, 
og eventuelt foreslå tiltak og tilpasninger som skulle bidra til å sikre at våpen med ulike 
egenskaper kunne konkurrere mot hverandre som jevnbyrdige.  
 
Prosjektgruppens rapport ble framlagt for Skytterstyret i sak 55/2018. Styret gjorde i sin 
behandling følgende vedtak:  
 
For sesongen 2019 vedtas følgende skyteprogram med HK416 i Stangskyting som en 
prøveordning på Frendecup og Militært NM (under forutsetning av at Forsvaret godkjenner 
prøveordningen for Militært NM).  
 
Skytingen skal begynne med 1 patron i kammeret og 4 patroner i magasinet i våpenet. 
Magasiner for etterlading skal inneholde maksimum 2 patroner.  
 
Det øvrige regelverk for Stangskytingen skal gjelde. Prøveordningen skal ikke gjelde på den 
TV-sendte finalen i Stang-skyting på Landsskytterstevnet.  
 
Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for videre framdrift i prosjektet. 



 
Administrasjonens drøfting 
Det er DFS som har det fulle eierskapet til Stangskytingen, og programmet som benyttes. 
Dette er en sivil konkurranse med et forsvarsrelevant program, og en historie knyttet til 
Forsvaret. Det er opp til DFS å bestemme program, tillatte våpen, finaler, premiering etc.  
 
Under Militært NM i 2018 ble det gjennomført en skriftlig spørreundersøkelse blant 
deltakerne i klasse HK416 om foreslått program og prøveordningen for stangskyting med 
HK416. Så å si alle deltakerne i Mil NM svarte på undersøkelsen, der 27 var enige i forslaget, 
mens 141 svarte at de var uenige. For oppsummering og argumentasjon vises til vedlegg. 
 
Programmet for Militært NM er basert på DFS sine offisielle øvelser. I Militært NM danner 
plasseringen i baneskytingen, 30-skudd feltskyting og Stangskytingen grunnlag for 
resultatene og finaleskytingen etter en plass-siffer ordning. Det er Forsvaret som har valgt ut 
at disse øvelsene skal telle. Det er videre Forsvaret som har valg bort felthurtig som tellende 
øvelse i Mil NM med begrunnelse om at denne øvelsen er mer marginal og mindre 
forutsigbar, noe som gjør at den vil kunne ha en mer tilfeldig innvirkning på resultatene. I 
militært NM bør derfor ikke programmet i Stangskytingen endres slik at det skiller mer 
mellom de beste og de mindre gode skytterne, eller at resultatene blir mer tilfeldige.   
 
Feltutvalget drøftet i møte 18. september hvordan HK416 skal konkurrere i Stangskytingen 
på LS. Utvalget gjorde følgende vedtak: 
 
«Feltutvalget anbefaler at det gjennomføres to adskilte finaler i Stangskyting på 
Landsskytterstevnet, én for skyttere i klasse HK416 og én for skyttere i de øvrige klassene 
(samlet). Det anbefales også å ha to like medaljer, slik at disse finalene blir likestilte». 
 
Testgruppens mandat var å foreslå et alternativt program for HK416, slik at skyttere med 
dette våpenet kunne konkurrere sammen med Sauer-skyttere. Testgruppen utrykte i den 
sammenheng i sin rapport at det er en krevende oppgave å finne fram til en praktisk 
tilpassing av programmet for HK416-skyttere, som vil utjevne resultatene, og som av Sauer-
skyttere vil bli oppfattet som rettferdig. Testgruppen påpekte videre at det er uforutsigbare 
faktorer knyttet til utviklingen i øvelsen. En tilpassing som fungerer de første årene kan etter 
hvert vise seg å gå mer i favør av en av våpentypene, ved at utøvere med dette våpenet 
høyner sitt nivå mer enn for det andre. 
 
Det er viktig for DFS at det til enhver tid benyttede armevåpen i Forsvaret blir synliggjort som 
en del av aktiviteten i organisasjonen, herunder spesielt i fbm. Landsskytterstevnet. Finaler i 
Mil NM lagt sentralt i LS-uka er et godt bidrag til dette. I tillegg synes det som om skyttere 
med Sauer og HK416 konkurrerer rimelig jevnbyrdig i felthurtig, slik at en felles finale kan 
videreføres. I Stangskyting synes derimot den beste løsningen å være en egen finale for 
HK416-skyttere, der dagens program benyttes. Det vil vise HK-skytternes sammenliknbare 
kapasitet med Sauers-skyttere, og være en ordning som vil være svært lite kontroversiell.  
 
Oppsummert er det svært få som støtter et alternativt program for HK416-skyttere i 
Stangskytingen. Det synes i stedet som om majoriteten ønsker to finaler, en for HK416 
skyttere og en for skyttere i de øvrige klasser. Med så entydige føringer bør en slik løsning 
drøftes og utredes, med en tidslinje som gjør at saken kan fremmes for Skyttertinget 2019.  



 
Uttale fra Feltutvalget (sak 13/2018): 
Feltutvalget støtter administrasjonen sitt forslag. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre opphever vedtaket i sak 55/2018 om en prøveordning med et alternativt 
skyteprogram i 2018 for klasse HK416 i Stangskytingen.  
 
Norges Skytterstyre gir administrasjonen i oppdrag å utrede og fremme forslag til regelverk 
for en to-delt finale i Stangskytingen på Landsskytterstevnet, en finale for skyttere i klasse 
HK416, og en felles finale for skyttere i de øvrige klasser. Saken legges fram for Skyttertinget 
2019.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 104/2018 
Sak: Valg av medlem til NC-komiteen 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Anne Ingeborg Sogn Øiom ønsker å gå ut av NC-komiteen. Hun fikk avløsning som tillitsvalgt 
for landslaget under Nordisk Mesterskap, der Jan Kåre Moland ble valgt som ny tillitsvalgt av 
skytterne.  
 
Norges Skytterstyre behandlet sammensetning av komiteen i sak 11/2018, og vedtok 
følgende: 
 
«Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. Komitéen 
består av tre representanter (en representant fra Norges Skytterstyre, en representant fra 
Skytterkontoret og en representant for de aktive skytterne). Funksjonstiden for 
representantene er to år. Representanten fra Norges Skytterstyre komiteens leder.»  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Jan Kåre Moland velges som representant for aktive skyttere i NC-komiteen med virkning fra 
1. november 2018 og ut 2019.  
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
  



Saksnummer: 105/2018 
Sak: Årshjul for Norges Skytterstyre 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen har utarbeidet forslag til årshjul for Norges Skytterstyre i tingperioden 
2018-19. Årshjulet gir en enkel oversikt på hovedtema og når faste saker skal behandles av 
styret. Dette er ment som et hjelpeverktøy og delvis huskeliste for saker som skal til 
behandling.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Årshjul 2018-19 for Norges Skytterstyre tas til etterretning. 
 
Vedtak:  
Administrasjonen forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 106/2018 
Sak: Utvikling av salgsavdelingen på Skytterkontoret 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
I samsvar med Langtidsplan 2016-2020 ønsker styret å starte en prosess rundt videre 
utvikling av salgsavdelingen på Skytterkontoret. I langtidsplanens pkt. 7.2 d) står det at 
«Salgsavdelingen skal videreutvikles med flere produkt for å oppnå større inntjening.» 
 
Kjerneproduktene til salgsavdelingen har alltid vært salg av SIG Sauer 200 STR og 
ammunisjon. Etter vedtak i Norges Skytterstyre har salgsavdelingen fra 2017 solgt sentrale 
medaljer, og tatt over reservedelslager til Sauer 200 STR i 2018. Salgsavdelingen har også 
noen nye vareartikler knyttet til profilering og skytterutstyr, samt salg av noe Trimtex 
bekledning, jf. egen avtale.  
 
Salgsavdelingen er selvfinansierende med eget regnskap, og budsjetterer med et relativt 
beskjedent overskudd som kan benyttes til organisasjonens aktiviteter. Etter langtidsplanen 
er det en målsetting å øke inntjeningen, men man må samtidig ha konkurransedyktige priser. 
I praksis tilsier dette at større inntjening kan skje gjennom nye produkter og/eller større 
volum. 
 
Det er flere forhold som ønskes belyst ved en videre utvikling av salgsavdelingen, som 
omfang, ressursbehov og organisering.   
 
Vedtak: 
Arne Birkeland og Jan Åge Gjerstad oppnevnes som styrets representanter i prosessen med 
utvikling av salgsavdelingen på Skytterkontoret.  
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